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[Formanden.] : s ' 
9) Første behandling af: - 

'' Forslag til '16' VnOln forbud mod f orskelsbe- 
"!' Handling på grund af race m. v. : , 

, Mødet hævet kl.. 16.35. 

16. møde.  

Torsdag den 29. oktober kl. 13. 

Fjerde næstformand ( M orten" Lange): 
Indfødsretsudvalget har afgivet betænk- 
ning over forslag til lov om indfødsrets 
meddelelse. Eksemplarer vil blive omdelt. 

Medlem af. folketinget Lennart Larson har 
meddelt mig, at han ønsker til indenrigsmi- 
nisteren at stille følgende spørgsmål:. 

홢Vil ministeren overveje at ændre lov- 
givningen således, at man kan pålægge 

: landvæsenskommissionerne at 홢 foretage 
sådanne partsfordelinger mellem offent- 
lige og private vandværker, som bliver 
nødvendige for at udføre de planer vedrø- 
rende. den fremtidige vandforsyning, som 
er nævnt i vandforsyningslovens § 2 2" 

Medlem af folketinget Erik Hansen (Vejle 
amt) har meddelt mig, at han ønsker til in- 
denrigsministeren at - stille følgende spørgs- 
mål: 홢 . .  ; 
, :  홢Kan ministeren oplyse, hvornår den af 

ministeren nedsatte tekniske arbejds- 
! gruppe vil fremkomme med retningslinjer 

for planlægning af sygehusvæsenets frem- 
tidige udbygning, og om statshospitaler-, 
nes placering og forhold til amterne vil 
indgå heri?" , v 

Medlem af folketinget Henry Møller har 
meddelt mig, at han ønsker til forsvarsmini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

. 홢Hvilke oplysninger kan ministeren 
give om udflytning af søværnets skoler til 
Frederikshavn?" . 

Spørgsmålene vil blive optaget på dagsor- 
denen for tingets førstkommende spørgetid. 

Den første sag på dagsordenen vår: - 

T,r, edje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om udførsel af kød m. m. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 6) 
findes i tidenden sp. 718). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 129 stemmer. 

Fjerde næstformand (Morten Lange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. , . 

Den næste sag på dagsordenen var : 

Tredje behandling af forslag til 홢 lov om 
ændring af lov om erhvervsskattens afløsning 
i visse kommuner m. v. 홢 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 10) 
findes i.tidenden sp. 719). : 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. ? 

Sigsgaard: Det er nu fjerde; eller femte 
gang, i denne lov forlænges, uden at man er 
nået frem til en løsning af de store økonomi- 
ske udligningsproblemer i hovedstadsområ- 
det. Jeg synes, det er skandaløst, at man 
endnu ikke har fået løst de problemer. Der 
bliver stadig større forskel mellem de rige og 
de fattigere kommuner i dette område, og 
for hver gang man forlænger loven her, gør 
man også, i og med at man vedtager en 
sådan forlængelse, j:ulighederne, større, fordi 
udligningstilsvaret, der er tale: om, ikke på 
nogen måde pristalsreguleres. Dermed bliver 
dét billigere og billigere for de rige kommu- 
ner, for Frederiksberg og Gentofte kommu- 
ner, ,:ög tilsvaret bliver af mindre betydning 
for de: mindre velstillede kommuner; man 
forringer altså situationen for dem, hver 
gang man forlænger, denne lov uden virkelig 
at tage fat på problemerne. Jeg ved, at hver 



841 29/10 70: 3. beh. af f. t. 1. vedr. erhvervsskattens afløsning i visse kommuner m. v. 842 

[Sigsgaard.] 
gang det diskuteres, siger ministeren: Ja 
men nu er det lige før, vi får en løsning. Det 
har skiftende ministre sagt i hvert fald i lige 
så lang tid, som jeg har siddet i folketinget, 
og der er endnu ikke kommet nogen løsning. 
Den nuværende minister har ikke villet give 
tilsagn om, at vi i hovedstadsområdet får en 
lige så vidtgående udligning, som man; -har 
fået i landets øvrige byområder, hvor man 
simpelt hen har lagt kommunerne sammen 
og derved er kommet ud over den økonomi- 
ske udligning, i. meget vid udstrækning i 
hvert fald. 

På denne baggrund vil vi, i øvrigt ligesom 
sidste gang, ikke være med til at vedtage 
lovforslagét. v. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 134 stemmer mod 3; 1 medlem 
tilkendegav, at han hverken stemte for eller 
imod. 

Fjerde næstformand (Morten Lange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag p4. dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om folkepension. (Forhøjelse af 
grundbeløb). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 2) 
findes i tidenden sp. 719) . 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 홢 

: Lovforslaget sattes til forhandling. 

Holger Hansen: Socialudvalget har mod- 
taget en skrivelse fra folkepensionistforenin- 
gernes og invalideorganisationernes kontakt- 
udvalg, men på grund af dens sene frem- 
komst har det ikke været, muligt at be- 
handle den i forbindelse med de foreliggende 
lovforslag, men vi vil i socialudvalget have 
opmærksomheden henvendt på det rejste 
problem i forbindelse med den førstkom- 
mende ændring af den sociale pensionslov- 
givning.. 
. Med disse ord kan jeg på udvalgets vegne 

anbefale at stemme for dette og de følgende 
tre lovforslag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med .140 stemmer.. 

Fjorde næstformand (Morten Lange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om invalidepension m. v. 
(Forhøjelse af ydelser) ;  . 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 3) 
findes i tidenden sp. 719). * 1 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 홢 홢 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om. ordet. 

Lovforslaget ' \ ' \  
vedtoges enstemmigt med 140 stemmer;' 

Fjerde næstformand (Morten, . Lange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lQv 10m 
ændring af lov om pension og hjælp til enker 
m. fl. (Forhøjelse af grundbeløb) . I 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 4) 
findes i tidenden sp. 720). , 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 홢 홢 홢 홢 
vedtoges enstemmigt med 141 stemmer. 

Fjerde næstformand (Morten Långe): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. ! 


